
Preamble
The purpose of these provisions (items 1 to 8) is to define the terms and conditions applicable to the Customer’s 
use of the STORMSHIELD hardware and software solution(s), hereinafter the “Product(s)”.
This General Conditions of Use and User License document applies to the range of Products distributed 
by STORMSHIELD, to both current versions and future updated revisions. Updated versions of the present 
document will be published on the secure space https://mystormshield.eu.
It is the customer’s responsibility to check for updates to this General Conditions of Use and User License 
document. 
By opening the packaging of the Product(s) and installing the software and/or registering the Product(s), 
the Customer acknowledges that he unconditionally accepts these General Conditions of use and the User 
License for the Product(s).

1. Contractual documents
These General Conditions of Use, in conjunction with the STORMSHIELD General Terms and Conditions of Sale 
determine the scope of commitment between STORMSHIELD and the Customer. They replace and cancel out 
any prior verbal or written commitment that may be contradictory relating to the purpose of these Conditions 
of Use.
These Conditions were drafted based on STORMSHIELD’s technology as it was at the time of publication. 
However, STORMSHIELD applies a policy of ongoing development, continuously enhancing its products so 
as to assure the best level of protection for its Customers. As a result, these Conditions of Use may become 
obsolete: STORMSHIELD disclaims all liability therefore for any inaccuracies that might appear in this 
document and for any damage that might result therefrom.
STORMSHIELD reserves the right to: 
•	make changes and improvements without prior notice to Product covered under the scope of this document.
•	modify or replace these Conditions of Use at any time.

2. Warranty and Liability
As of the date of activation of the Product(s), notwithstanding any legal warranty available to the Customer, 
STORMSHIELD guarantees the hardware of the Product(s) against defects (parts and labor) for a period of 
twelve (12) months.
From the date of activation of the Products, if no maintenance contract has been concluded between the 
parties, STORMSHIELD warrants the Software of the product(s), herein referred to as “the Software”, for a 
period of ninety (90) days against substantial defects or malfunctions, provided that it is used strictly in 
compliance with the user-guide that accompanied the Product(s), and in environments that conform to the 
prerequisites.
In case where a hardware and/or Software defect is identified, STORMSHIELD will exercise its discretion to:
•	either repair
•	or replace the Product
After the warranty period of ninety (90) days, if no maintenance contract has been concluded between the 
parties, the Product(s) is (are) deemed to have been provided « as such » without any express or implied 
warranty or maintenance.
The signing of a maintenance contract is necessary for the proper functioning of the Product(s), insofar as 
maintenance allows the security Software associated with the Product(s) to be updated. Without maintenance, 
the Customer is warned that the security functions of the Product(s) will not provide protection against the 
most recent threats.
When a maintenance contract has been concluded between the parties, one must refer to its terms and 
conditions.
In the event that the Customer proves that there is a defect in STORMSHIELD’s Product(s), STORMSHIELD 
shall be required to redress only the financial consequences of direct and foreseeable damage due to use of 
the Product(s). 
STORMSHIELD’s liability for direct damage is limited to the amount received by STORMSHIELD for purchase of 
the Product that has actually caused the damage.
Under no circumstance shall STORMSHIELD be held liable for damage that is indirectly related to use of the 
Product(s), including any operating losses due to suspension of service or for any other reason, incurred by the 
Customer or a third party, even if STORMSHIELD was advised of the possibility of such damage.
Under no circumstance shall STORMSHIELD be held liable for any loss of data or income, or for any 
consequential or direct specific damage or incident relating to use of the Products(s) and the associated 
documentation.
The Customer alone is responsible for ensuring that the Product(s) meets his needs.
STORMSHIELD does not guarantee that use of the Product(s) will be uninterrupted, nor that it will not contain 
any errors.
Similarly, STORMSHIELD disclaims all liability for improper installation, settings, configuration and/or use 
that is not compatible with the Product(s). STORMSHIELD does not provide any guarantee for use by the 
Customer that does not comply with the prerequisites and the conditions of use described herein and/or in the 
documentation relating to the Product. Similarly, the consequences of any action, inaction, error, omission or 
defect fall under the responsibility of the Customer or any provider that has been mandated by the Customer. 
All tasks relating to installation, settings and configuration must be carried out by the Customer in compliance 
with state-of-the-art technologies and the applicable regulations.
When the Customer or any provider mandated by the Customer initiates download, launch, installation or any 
other updating process of the Product(s) proposed by STORMSHIELD, STORMSHIELD disclaims all liability for 
defective activation of updates by the Customer or the provider mandated by the Customer.
The Customer or any provider mandated by the Customer must comply with the instructions given in the 
Product(s) installation manual supplied to the Customer, in particular with regard to rules concerning safety, 
installation precautions and connection requirements. The Customer alone is liable for failure to abide by 
these rules.
Any fraudulent or illegal use of the Product(s) by the Customer, its employees or the provider mandated by 
the Customer, engages the Customer’s liability vis-à-vis STORMSHIELD as well as third parties that incurred 
damage as a result thereof.

3. User license
By supplying this license STORMSHIELD grants Customers that have registered the Product the right to use the 
Product(s).  The license is a personal, non-exclusive, non-transferable, non-assignable license.
The Customer may only use the Product(s) in accordance with its documentation. In particular, the license 
related to the Product(s) is granted for the sole purpose of enabling the Customer to use the Product, and for 
no other purpose. Thus, the Customer agrees to use the Product(s) according to its intended purpose. 
Therefore, any other use of the Product(s) is prohibited. In that respect, the Customer shall refrain from the 
following acts:
-	 any dissemination, distribution, leasing, sales, sublicense, transfer, or any direct or indirect act that makes the 

Product(s) available to a third party or the public, whether free of charge or for payment of a consideration;
-	 any modification, translation, adaptation or evolution of the Product;
-	 any decompiling of the Product(s), particularly for the adjustment, production or sale of derived product, or 

product whose purpose, function or expression would be substantially similar to the Product(s), or for any 
other action infringing STORMSHIELD’s reserved rights.

This license applies to updates. 
The discovery of a vulnerability must be declared exclusively to STORMSHIELD and the communication of this 
vulnerability must be carried out only with the written agreement of STORMSHIELD.

Préambule
Les présentes dispositions (points 1 à 8) ont pour objet de définir les modalités et conditions applicables à 
l’utilisation par le Client de la ou des solutions matérielles et logicielles STORMSHIELD, ci-après le(s) « Produit(s) ».
Le présent document Conditions Générales d’Utilisation et Licence Utilisateur s’applique à la gamme de Produits 
distribués par STORMSHIELD, tant aux versions actuelles qu’aux futures mises à jour. Des versions mises à jour 
du présent document seront publiées sur l’espace sécurisé https://mystormshield.eu. 
Il est de la responsabilité du client de vérifier les mises à jour de ce document Conditions Générales d’Utilisation 
et Licence Utilisateur.
En ouvrant l’emballage du(des) Produit(s) et en installant le logiciel et/ou en enregistrant le(s) Produit(s), 
le Client reconnaît accepter sans réserve les présentes Conditions Générales d’utilisation et la Licence 
d’utilisation du(des) Produit(s).

1. Documents contractuels
Les présentes Conditions Générales d’Utilisation, conjointement avec les Conditions Générales de Vente de 
STORMSHIELD déterminent l’étendue de l’engagement entre STORMSHIELD et le Client. Elles remplacent et 
annulent tout engagement antérieur, verbal ou écrit, qui pourrait être contradictoire au regard de l’objet des 
présentes Conditions d’Utilisation.
Les présentes Conditions ont été rédigées sur la base de la technologie STORMSHIELD telle qu’elle était au 
moment de la publication. Cependant, STORMSHIELD applique une politique de développement continu, 
améliorant continuellement ses produits afin d’assurer le meilleur niveau de protection à ses Clients. En 
conséquence, les présentes Conditions d’Utilisation pourraient devenir obsolètes : STORMSHIELD décline donc 
toute responsabilité pour les inexactitudes qui pourraient apparaître dans ce document et pour tout dommage 
qui pourrait en résulter.
STORMSHIELD se réserve le droit : 
• d’apporter des modifications et des améliorations sans préavis au produit couvert par le champ d’application 

de ce document.
• de modifier ou remplacer les présentes Conditions d’Utilisation à tout moment.

2. Garantie et responsabilité
A compter de la date d’activation du(des) Produit(s), nonobstant toute garantie légale dont dispose le Client, 
STORMSHIELD garantit le matériel du(des) Produit(s) contre les défauts (pièces et main d’œuvre) pour une 
durée de douze (12) mois.
A compter de la date d’activation des Produits, si aucun contrat de maintenance n’a été conclu entre les parties, 
STORMSHIELD garantit le Logiciel du ou des produits, ci-après dénommé « le Logiciel », pour une durée de 
quatre-vingt-dix (90) jours contre défauts ou dysfonctionnements substantiels, à condition qu’il soit utilisé dans 
le strict respect du manuel d’utilisation accompagnant le(s) Produit(s), et dans des environnements conformes 
aux prérequis.
Dans le cas où un défaut matériel et/ou logiciel est identifié, STORMSHIELD exercera à sa discrétion pour :
•	Soit la réparation
•	Ou le remplacement du produit
Passé le délai de garantie de quatre-vingt-dix (90) jours, si aucun contrat de maintenance n’a été conclu entre 
les parties, le(s) Produit(s) est(sont) réputé(s) avoir été fourni « en tant que tel » sans aucune garantie ni 
maintenance expresse ou tacite.
La signature d’un contrat de maintenance est nécessaire au bon fonctionnement du ou des Produits, dans la 
mesure où la maintenance permet la mise à jour des Logiciels de sécurité associés au(x) Produit(s). Sans 
maintenance, le Client est averti que les fonctions de sécurité du ou des Produit(s) n’assureront pas de 
protection contre les menaces les plus récentes.
Lorsqu’un contrat de maintenance a été conclu entre les parties, il faut se référer à ses termes et conditions.
Dans le cas où le Client prouve qu’il existe un défaut dans le(s) Produit(s) de STORMSHIELD, STORMSHIELD ne 
sera tenu de réparer que les conséquences financières des dommages directs et prévisibles dus à l’utilisation 
du(des) Produit(s).
La responsabilité de STORMSHIELD pour les dommages directs est limitée au montant reçu par STORMSHIELD 
pour l’achat du Produit qui a effectivement causé le dommage.
En aucun cas STORMSHIELD ne pourra être tenu responsable des dommages indirectement liés à l’utilisation 
du ou des Produits, y compris les éventuelles pertes d’exploitation dues à la suspension du service ou pour 
toute autre raison, subis par le Client ou un tiers, même si STORMSHIELD a été informé de la possibilité de tels 
dommages.
En aucun cas STORMSHIELD ne pourra être tenu responsable de toute perte de données ou de revenus, ou 
de tout dommage ou incident spécifique direct ou consécutif lié à l’utilisation du ou des Produits et de la 
documentation associée.
Le Client est seul responsable de s’assurer que le(s) Produit(s) répond(ent) à ses besoins.
STORMSHIELD ne garantit pas que l’utilisation du ou des Produits sera ininterrompue, ni qu’ils ne contiendront 
aucune erreur.
De même, STORMSHIELD décline toute responsabilité en cas d’installation, de paramétrage, de configuration et/
ou d’utilisation inappropriée et non compatible avec le(s) Produit(s). STORMSHIELD ne fournit aucune garantie 
en cas d’utilisation par le Client non conforme aux prérequis et aux conditions d’utilisation décrites dans les 
présentes et/ou dans la documentation relative au Produit. De même, les conséquences de toute action, 
inaction, erreur, omission ou défaut relèvent de la responsabilité du Client ou de tout prestataire mandaté par le 
Client. Toutes les tâches relatives à l’installation, au paramétrage et à la configuration doivent être effectuées 
par le Client dans le respect des technologies les plus récentes et de la réglementation applicable.
Lorsque le Client ou tout prestataire mandaté par le Client initie le téléchargement, le lancement, l’installation 
ou tout autre processus de mise à jour du ou des Produits proposés par STORMSHIELD, STORMSHIELD décline 
toute responsabilité en cas d’activation défectueuse des mises à jour par le Client ou le prestataire mandaté 
par le Client.
Le Client ou tout prestataire mandaté par le Client devra respecter les instructions données dans le manuel 
d’installation du ou des Produit(s) fourni au Client, notamment en ce qui concerne les règles de sécurité, les 
précautions d’installation et les exigences de raccordement. Le Client est seul responsable du non-respect de 
ces règles.
Toute utilisation frauduleuse ou illégale du ou des Produits par le Client, ses préposés ou le prestataire mandaté 
par le Client, engage la responsabilité du Client vis-à-vis de STORMSHIELD ainsi que des tiers ayant subi des 
dommages de ce fait.

3. Licence d’utilisation
En fournissant cette licence, STORMSHIELD accorde aux clients qui ont enregistré le produit le droit d’utiliser 
le(s) produit(s). La licence est une licence personnelle, non exclusive, incessible et incessible.
Le Client ne peut utiliser le(s) Produit(s) que conformément à sa documentation. En particulier, la licence relative 
au(x) Produit(s) est concédée dans le seul but de permettre au Client d’utiliser le Produit, et à aucune autre fin. 
Ainsi, le Client s’engage à utiliser le(s) Produit(s) conformément à sa destination.
Par conséquent, toute autre utilisation du ou des Produits est interdite. A cet égard, le Client s’abstiendra des 
actes suivants :
- toute diffusion, distribution, location, vente, sous-licence, transfert ou tout acte direct ou indirect mettant le(s) 

Produit(s) à la disposition d’un tiers ou du public, que ce soit à titre gratuit ou contre rémunération ;
- toute modification, traduction, adaptation ou évolution du Produit ;
- toute décompilation du ou des Produit(s), notamment pour l’ajustement, la production ou la vente de produit 

dérivé, ou de produit dont la finalité, la fonction ou l’expression serait substantiellement similaire au(x) 
Produit(s), ou pour toute autre action portant atteinte aux droits réservés de STORMSHIELD .

Cette licence s’applique aux mises à jour.
La découverte d’une vulnérabilité doit être déclarée exclusivement à STORMSHIELD et la communication de 
cette vulnérabilité doit être effectuée uniquement avec l’accord écrit de STORMSHIELD.

4. Intellectual Property
STORMSHIELD holds all of the intellectual property rights relating to the Software Solutions, its trademark, and 
all elements enabling it to conclude the contract.
Also, the right to use the Software Solutions shall not be deemed to constitute a transfer of any of the 
intellectual property rights. In that regard, the Customer agrees to keep intact all particulars of intellectual 
property appearing in the Software Solutions.
Also, the Customer shall be entitled to the prerogatives specified in article L. 122-6-1 IV of the French 
Intellectual Property Code only after having expressly requested that Stormshield provide the information 
necessary for interoperability of the Software Solution(s) with new software, and only if Stormshield has not 
transmitted said information within one (1) month, with it being understood that these prerogatives shall not be 
used under conditions other than those specified in article L. 122-6-11 of the French Intellectual Property Code.
This license applies to any possible updates, changes and new versions.
STORMSHIELD guarantees that it holds all of the intellectual property rights to the Software Solution(s), as 
well as the authorizations, transfers or licenses of any rights owned by third parties that allow it to grant the 
use thereof to the Customer.
Therefore, STORMSHIELD agrees to defend and indemnify the Customer for damage related to claims, 
proceedings or orders initiated by a third party alleging that a component of a Software Solution infringes an 
intellectual property right, provided that the Customer immediately notifies STORMSHIELD in writing of a legal 
proceeding, makes a request for its defense, provides it with full cooperation in said defense, and does not 
enter into a settlement without STORMSHIELD’s prior written consent.
To the extent that STORMSHIELD acknowledges that the component is an infringement, it may, at its discretion 
and at its own expense, decide to (i) modify the component to stop the infringement, (ii) replace the component 
with non-infringing software that has functions which are overall equivalent or higher in performance, (ii) obtain 
the rights of use to enable the Customer to continue exploiting the Software Solution in accordance with these 
Terms and Conditions.
This warranty does not apply to any action for infringement due to non-conforming use or exploitation, or to any 
modification or adaptation of any components of the Software Solution by the Customer.
Patent
The Product(s) include(s) ASQ technology, for which STORMSHIELD holds international patents.

5. Data
Some Products enable the recovery and analysis of connection histories and logs. The information analyzed 
thus may enable verification of the internal users’ business, and may provide nominative information. The 
legislation applicable in the Customer’s country may impose certain measures such as administrative 
declarations or the obligation to inform the users. The Customer acknowledges that it is his responsibility to 
comply with the legal obligations applicable in his country for this type of device.
Some Product(s) provide data encryption mechanisms, the use of which may be prohibited or limited by the 
legislation applicable in the Customer’s country. The Customer acknowledges that it is his responsibility to 
comply with the legal obligations applicable to this type of system. STORMSHIELD disclaims all liability for 
any use of Product(s) that do not comply with the Customer’s local legislation. STORMSHIELD shall not be 
accountable for the Customer’s failure to comply with legal requirements.
Generally, the Customer guarantees STORMSHIELD that it has met the obligations incumbent thereon pursuant 
to its national legislation with regard to personal data, and that, as appropriate, it has informed the natural 
persons involved of the use of said personal data. In that regard, the Customer guarantees STORMSHIELD 
against, and holds it harmless from, any recourse, complaint or claim made by a natural person whose personal 
data might be reproduced and transmitted to STORMSHIELD.
Under no circumstance shall STORMSHIELD be held liable for the quality, integrity, completeness and accuracy 
of data transmitted by the Customer, and, consequently, for the content and data that will be accessible via 
the Product(s).

6. Force majeure
Neither party shall be accountable for a failure to execute on any of its obligations if such a failure results 
from a governmental decision, including any withdrawal or suspension of any authorizations whatsoever; a 
total or partial strike, whether internal or external to the company; a fire; a natural disaster; a state of war; a 
total or partial suspension or blockage of telecommunications or electrical networks; a computer piracy; or, 
more generally, any other situation of force majeure, the characteristics of which are defined by French law 
and case law.
The party impaired by the event must immediately inform the other party of its impossibility to execute on 
its obligations. The suspension or delay in execution of any obligations shall not under any circumstance 
constitute grounds of liability for non-execution of the obligation in question, or imply the payment of damages 
or penalties for late performance.

7. Export
STORMSHIELD informs the Customer that the Product(s) may contain technologies and software subject to 
laws of the United States or the European Union regarding the control of exports as well as to laws of the 
country where they are delivered or used. In accordance with said laws, the Product(s) cannot be sold, leased 
or transferred to users or countries subject to restrictions. The Distributor, Reseller, Customer or any other 
provider mandated by the Customer agrees to comply with said laws. 
The Product(s) fall within the category of dual-use products that can be used in a civil or military context. As 
dual-use products, they are subject to (EU) Regulation n°2021/821 of the European Council.
In order to comply with the international obligations of the European Union and those of its members, the 
export of dual-use products is subject to control and authorization. 
STORMSHIELD has taken all of the steps required by the French authorities to obtain export licenses and 
authorization for each country to which it exports. This means that STORMSHIELD is authorized to export its 
Products, but this does not mean that a third party and/or a STORMSHIELD partner can export Products to the 
countries indicated in export licenses granted solely to STORMSHIELD.
Any STORMSHIELD Distributor, Reseller or other Partner, regardless of the name it is given, is advised that, if 
it exports Products outside of the European Union, it must file its applications with the competent authorities 
to obtain an export license. If a Product has already been exported outside of the European Union without 
authorization, STORMSHIELD recommends that the Distributor, Reseller, Partner or other person involved 
immediately contact the competent authority in order to regularize the situation.
Due to the nature of the Product(s), cryptology processes are implemented. STORMSHIELD has obtained the 
required authorization. It is the responsibility of the Distributor, Reseller, Partner or other to proceed with all 
statutory and/or regulatory formalities and procedures locally applicable to the Product(s). STORMSHIELD 
agrees to provide information and assistance that might reasonably be required regarding the guarantees 
necessary for procurement of said authorization. 

8. Applicable law - Jurisdiction
ANY DISPUTE THAT MIGHT ARISE REGARDING AN ALLEGED DEFECT IN THE SOFTWARE AND/OR THE 
PRODUCTS, AND/OR THE INTERPRETATION OR THE APPLICATION OF THE PRESENT GENERAL CONDITIONS 
OF USE AND USER LICENSE DOCUMENT MUST BE SUBMITTED TO THE COMPETENT COURT LOCATED IN 
THE AREA OF STORMSHIELD’S HEAD OFFICE, WITH ONLY FRENCH LAW BEING APPLICABLE. THE ENGLISH 
LANGUAGE VERSION OF THIS DOCUMENT ‘GENERAL CONDITIONS OF USE AND USER LICENSE – Hardware & 
Software’ SHALL PREVAIL IN THE EVENT OF A DISPUTE.

4. Propriété intellectuelle
STORMSHIELD est titulaire de l’ensemble des droits de propriété intellectuelle relatifs aux Solutions Logicielles, 
de sa marque et de tous les éléments lui permettant de conclure le contrat.
De plus, le droit d’utiliser les Solutions Logicielles ne sera pas considéré comme constituant un transfert d’un 
quelconque droit de propriété intellectuelle. A cet égard, le Client s’engage à conserver intacts tous les éléments 
de propriété intellectuelle figurant dans les Solutions Logicielles.
Par ailleurs, le Client ne bénéficiera des prérogatives prévues à l’article L. 122-6-1 IV du Code de la Propriété 
Intellectuelle qu’après avoir expressément demandé à Stormshield de lui fournir les informations nécessaires à 
l’interopérabilité de la ou des Solution(s) Logicielle(s) avec les nouveaux logiciels et uniquement si Stormshield 
n’a pas transmis lesdites informations dans un délai d’un (1) mois, étant entendu que ces prérogatives ne 
pourront être utilisées dans des conditions autres que celles prévues à l’article L. 122-6-11 du Code de la 
propriété intellectuelle.
Cette licence s’applique à toutes les éventuelles mises à jour, modifications et nouvelles versions.
STORMSHIELD garantit détenir tous les droits de propriété intellectuelle sur la ou les Solution(s) Logicielle(s), 
ainsi que les autorisations, transferts ou licences de tous droits détenus par des tiers lui permettant d’en 
concéder l’usage au Client.
Par conséquent, STORMSHIELD s’engage à défendre et à indemniser le Client pour les dommages liés 
à des réclamations, procédures ou commandes initiées par un tiers alléguant qu’un composant d’une 
Solution Logicielle viole un droit de propriété intellectuelle, à condition que le Client notifie immédiatement à 
STORMSHIELD par écrit une réclamation juridique, présente une demande de défense, lui apporte sa pleine 
coopération dans ladite défense et ne conclut pas de règlement sans l’accord écrit préalable de STORMSHIELD.
Dans la mesure où STORMSHIELD reconnaît que le composant constitue une contrefaçon, il peut, à sa discrétion 
et à ses frais, décider de (i) modifier le composant pour mettre fin à la contrefaçon, (ii) remplacer le composant 
par un logiciel non contrefaisant qui dispose de fonctions globalement équivalentes ou supérieures en 
performances, (ii) obtenir les droits d’utilisation pour permettre au Client de continuer à exploiter la Solution 
Logicielle conformément aux présentes Conditions Générales.
Cette garantie ne s’applique pas à toute action en contrefaçon pour cause d’utilisation ou d’exploitation non 
conforme, ni à toute modification ou adaptation de l’un quelconque des composants de la Solution Logicielle 
par le Client.
Brevets
Le(s) Produit(s) incluent la technologie ASQ, pour laquelle STORMSHIELD détient des brevets internationaux.

5. Données
Certains Produits permettent la récupération et l’analyse des historiques et journaux de connexion. Les 
informations ainsi analysées pourront permettre de vérifier l’activité des utilisateurs internes, et pourront fournir 
des informations nominatives. La législation applicable dans le pays du Client peut imposer certaines mesures 
telles que des déclarations administratives ou l’obligation d’informer les utilisateurs. Le Client reconnaît qu’il lui 
appartient de respecter les obligations légales applicables dans son pays pour ce type d’appareil.
Certains Produits proposent des mécanismes de cryptage des données dont l’utilisation peut être interdite ou 
limitée par la législation applicable dans le pays du Client. Le Client reconnaît qu’il lui appartient de respecter 
les obligations légales applicables à ce type de système. STORMSHIELD décline toute responsabilité pour 
toute utilisation du ou des Produit(s) non conforme à la législation locale du Client. STORMSHIELD ne sera pas 
responsable du non-respect par le Client des exigences légales.
De manière générale, le Client garantit STORMSHIELD qu’il a rempli les obligations qui lui incombent en 
vertu de sa législation nationale en matière de données personnelles, et que, le cas échéant, il a informé 
les personnes physiques concernées de l’utilisation desdites données personnelles. A cet égard, le Client 
garantit STORMSHIELD contre et le dégage de toute responsabilité face à tout recours, plainte ou réclamation 
émanant d’une personne physique dont les données personnelles pourraient être reproduites et transmises à 
STORMSHIELD.
En aucun cas STORMSHIELD ne pourra être tenu responsable de la qualité, de l’intégrité, de l’exhaustivité et de 
l’exactitude des données transmises par le Client, et, par conséquent, du contenu et des données qui seront 
accessibles via le(s) Produit(s).

6. Force majeure
Aucune des parties ne sera responsable du manquement à l’exécution de l’une de ses obligations si un tel 
manquement résulte d’une décision gouvernementale, y compris tout retrait ou suspension de quelque 
autorisation que ce soit ; une grève totale ou partielle, qu’elle soit interne ou externe à l’entreprise ; un incendie 
; une catastrophe naturelle ; un état de guerre ; une suspension ou un blocage total ou partiel des réseaux de 
télécommunications ou électriques ; un piratage informatique ; ou, plus généralement, toute autre situation de 
force majeure dont les caractéristiques sont définies par la loi et la jurisprudence françaises.
La partie lésée par l’événement doit informer immédiatement l’autre partie de son impossibilité d’exécuter ses 
obligations. La suspension ou le retard dans l’exécution d’une quelconque obligation ne pourra en aucun cas 
constituer un motif de responsabilité pour inexécution de l’obligation en question, ni impliquer le paiement de 
dommages et intérêts ou de pénalités pour retard d’exécution.

7. Export
STORMSHIELD informe le Client que le(s) Produit(s) peuvent contenir des technologies et des logiciels soumis 
aux lois des Etats-Unis ou de l’Union Européenne en matière de contrôle des exportations ainsi qu’aux lois du 
pays où ils sont livrés ou utilisés. Conformément à ces lois, le(s) Produit(s) ne peuvent être vendus, loués ou 
transférés à des utilisateurs ou à des pays soumis à des restrictions. Le Distributeur, Revendeur, Client ou tout 
autre prestataire mandaté par le Client s’engage à respecter lesdites lois.
Le(s) Produit(s) entrent dans la catégorie des produits à double usage pouvant être utilisés dans un contexte 
civil ou militaire. En tant que produits à double usage, ils sont soumis au Règlement (UE) n°2021/821 du Conseil 
Européen.
Afin de respecter les obligations internationales de l’Union européenne et celles de ses membres, l’exportation 
de produits à double usage est soumise à contrôle et autorisation.
STORMSHIELD a effectué toutes les démarches requises par les autorités françaises pour obtenir les licences et 
autorisations d’exportation pour chaque pays vers lequel il exporte. Cela signifie que STORMSHIELD est autorisé 
à exporter ses Produits, mais cela ne signifie pas qu’un tiers et/ou un partenaire de STORMSHIELD peut exporter 
des Produits vers les pays indiqués dans les licences d’exportation accordées uniquement à STORMSHIELD.
Tout Distributeur, Revendeur ou autre Partenaire STORMSHIELD, quel que soit le nom qui lui est donné, est 
informé que, s’il exporte des Produits en dehors de l’Union Européenne, il doit déposer ses demandes auprès 
des autorités compétentes pour obtenir une licence d’exportation. Si un Produit a déjà été exporté hors de 
l’Union Européenne sans autorisation, STORMSHIELD recommande au Distributeur, Revendeur, Partenaire ou 
autre personne concernée de contacter immédiatement l’autorité compétente afin de régulariser la situation.
En raison de la nature du ou des Produits, des processus de cryptologie sont mis en œuvre. STORMSHIELD a 
obtenu l’autorisation requise. Il appartient au Distributeur, Revendeur, Partenaire ou autre de procéder à toutes les 
formalités et procédures légales et/ou réglementaires applicables localement au(x) Produit(s). STORMSHIELD 
s’engage à fournir les informations et l’assistance qui pourraient raisonnablement être nécessaires quant aux 
garanties nécessaires à l’obtention de ladite autorisation.

8. Droit applicable - juridiction
TOUT LITIGE POUVANT SURVENIR CONCERNANT UN DÉFAUT ALLÉGUÉ DU LOGICIEL ET/OU DES PRODUITS, ET/
OU DE L’INTERPRÉTATION OU DE L’APPLICATION DES PRÉSENTES CONDITIONS GÉNÉRALES D’UTILISATION 
ET DU DOCUMENT DE LICENCE D’UTILISATION DOIT ÊTRE SOUMIS AU TRIBUNAL COMPÉTENT SITUÉ DANS 
LA ZONE DE STORMSHIELD. SIÈGE SOCIAL, LA SEULE LOI FRANÇAISE EST APPLICABLE. LA VERSION EN 
LANGUE ANGLAISE DE CE DOCUMENT « CONDITIONS GÉNÉRALES D’UTILISATION ET LICENCE D’UTILISATION 
– Matériel et logiciels » PRÉVALERA EN CAS DE LITIGE.
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